
Rada Miejska  

w Nowym Mieście Lubawskim 

P r o t o k ó ł  Nr L/06 

z L - tej sesji Rady Miejskiej  w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 21 września 2006 r. 

w sali Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim. 

Sesję rozpoczęto o godz. 17,10 , a zakończono o godz. 18,00. 

Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 14 radnych. 

Lista obecności radnych stanowi Zał. Nr 1 do protokołu. 

Obrady prowadził - Przewodniczący Rady Miejskiej - Grzegorz Chętnicki  i Wiceprzewodniczący 

– Wojciech Kłosowski 

 

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

Burmistrz Miasta           -  Lidia Grabowska 

Z-ca Burmistrza             -  Józef Blank 

Radca Prawny                -  Tomasz Kwiatkowski 

Skarbnik Miejski            -  Maria Wróblewska 

 

Zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

- stwierdzenie quorum. 

2.  Wybór sekretarza obrad. 

3.  Przedstawienie porządku obrad . 

4.  Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Pana Grzegorza Chętnickiego z funkcji  

     Przewodniczącego Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim. 

5. Sprawy róŜne. 

6. Zamknięcie sesji. 

  

Przebieg posiedzenia: 

Ad. pkt. 1 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej - Grzegorz Chętnicki, 

stwierdzając na podstawie listy obecności,  Ŝe w sesji uczestniczy 13 radnych, a więc obrady są 

prawomocne.  

Z kolei odczytał wniosek grupy radnych z dnia 14.09.2006 r. o zwołanie sesji Rady Miejskiej – zał. 

Nr 2 do protokołu. 
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Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady Miejskiej - Grzegorz Chętnicki  na sekretarza obrad zaproponował  

radną Lili ę Karczyńską. Rada Miejska przy 14 głosach "za" wybrała radną Lili ę Karczyńską na 

sekretarza obrad. 

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki poinformował, iŜ do zmiany 

porządku obrad sesji zwołanej w trybie art. 20 ust.3  ustawy o samorządzie gminnym wymagana 

jest zgoda wnioskodawcy. Zwrócił się o wprowadzenie do porządku obrad następujących punktów: 

Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego. Proszę o przegłosowanie,  

kto jest za proponowaną zmianą? 

Radny – Ryszard Kordalski  

śeby zmienić porządek obrad sesji to musi być najpierw zgoda wnioskodawcy, nikt o taką zgodę 

nie wystąpił. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Proszę wnioskodawców , czy mogę wnieść do porządku obrad niektóre punkty, które zostały 

przesłane państwu w trybie pilnym. 

Radny – Ryszard Kordalski  

Niestety, my nie wyraŜamy zgody na wprowadzenie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Musimy przegłosować. 

Radny – Ryszard Kordalski  

Ja sądzę, Ŝe jest to sesja nadzwyczajna z jednym punktem porządku obrad. MoŜna zwołać roboczą 

sesję w przyszłym tygodniu. 

Radny – Mieczysław Łydziński 

Otrzymaliśmy wczoraj po południu projekty uchwał i jest ich naprawdę bardzo duŜo. Sesja 

nadzwyczajna dotyczy spraw, które zostały przedstawione w porządku . Jest to jeden punkt. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Wycofuje zmiany, które miałem wprowadzić. 

Radny – Jerzy Szczepański 

Ja proponuję, aŜeby po tym punkcie sesji nadzwyczajnej przystąpili do pozostałych punktów. Jest 

tyle spraw waŜnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Pani burmistrz wycofuje te punkty i zwoła sesję w swoim trybie.  
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Ad. pkt. 4 

- powołanie Komisji Skrutacyjnej 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Poprosił o zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej w celu przeprowadzenia głosowania 

tajnego.  

Radny – Ryszard Kordalski  

Czy istnieje taka moŜliwość głosowania jawnego? 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Nie ma takiej moŜliwości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki odczytał oświadczenie, stanowiące 

Zał. Nr 3 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Zaproponował do Komisji Skrutacyjnej : 

- p. Jerzego Szczepańskiego, który wyraził zgodę, 

- p. Mieczysława Łydzińskiego, który wyraził zgodę 

- p. Alinę Śmiechowską, która wyraziła zgodę. 

Radny – Ryszard Kordalski  

O ile dobrze pamiętam to mi się wydaje, Ŝe przewodniczący nie powinien prowadzić tego punku, 

 a art. 25a ustawy o samorządzie gminnym mówi, Ŝe przewodniczący nie powinien brać udziału  

w głosowaniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Pan znowu tworzy nowe prawo. Proszę o inne propozycje. 

Radny – Ryszard Kordalski  

Czy moŜna przed tym zabierać głos, czy od razu głosujemy, bo niektórzy chcieli się wypowiedzieć. 

Wiceprzewodniczący Rady – Wojciech Kłosowski 

Szanowni Państwo, pan Chętnicki mimo funkcji przewodniczącego jest radnym, a radny ma prawo 

oddania głosu. 

Radny – Ryszard Kordalski  

Art. 25a mówi, Ŝe „Radny nie moŜe brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeŜeli 

dotyczy ono jego interesu prawnego.”  

Radca Prawny– Tomasz Kwiatkowski 

My wybieramy teraz Komisję Skrutacyjną. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Proszę o zgłaszanie kandydatów na przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej . 
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Radna – Alina Śmeichowska 

Zaproponowała p. Jerzego Szczepańskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Zwrócił się z zapytaniem czy pan radny Jerzy Szczepański wyraŜa zgodę? 

Radny – Jerzy Szczepański 

Tak wyraŜam zgodę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania Komisji Skrutacyjnej w sprawie odwołania Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

Rada Miejska podjęła uchwałę w sprawie powołania Komisji Skrutacyjnej w sprawie odwołania 

Przewodniczącego Rady Miejskiej przy 13 głosach „za” i 1 „wstrzymującym”. 

Uchwała Nr XLIX/ 374/ 06 – stanowi Zał. Nr 4 do protokołu. 

 

- określenie zasad głosowania 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Jerzy Szczepański odczytał zasady głosowania – 

zał. Nr 5. 

Rada Miejska jednogłośnie przy 14 głosach „za” przyjęła zasady głosowania w sprawie odwołania 

Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

- głosowanie tajne 

Radny – Ryszard Kordalski 

Nie moŜna zabierać głosu przed głosowaniem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

JeŜeli jest sesja nadzwyczajna na wniosek wnioskodawców, więc głosujemy projekt uchwały. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Zawsze moŜna było. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

To co zawsze było to nie musi być dzisiaj. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Zawsze moŜna było podyskutować nad kaŜdym punktem porządku obrad, raptem nie moŜna 

dyskutować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Przygotował pan projekt uchwały i jeszcze nad czym chce pan teraz dyskutować. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Ja muszę się oficjalnie zwrócić do pana mecenasa z pytaniem. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Porządku pan nie zmienił, w sprawach róŜnych moŜe pan się zwrócić. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Nie proszę pana, bo to jest kwestia głosowania. Zawsze moŜna było zabierać głos przed 

głosowaniem nad kaŜdym punktem projektu uchwały. Ustawa o samorządzie gminnym mówi: Art. 

25a „Radny nie moŜe brać udziału w głosowaniu w radzie ani w komisji, jeŜeli dotyczy ono jego 

interesu prawnego.”  

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Czy było juŜ przeprowadzone głosowanie, dlaczego pan mąci. Proszę przeprowadzić głosowanie  

i wówczas się okaŜe, czy ja głosowałem czy nie. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Ja zwracam się do mecenasa, czy pan jest mecenasem? 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Ja będę decydował czy pan będzie zabierał głos czy nie. 

Radny – Ryszard Kordalski 

W ogóle to jest nieetyczne, Ŝe pan prowadzi sesje we własnej sprawie proszę pana. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Na razie jestem jeszcze przewodniczącym panie Kordalski, wiem Ŝe to nie jest panu na rękę, ale na 

razie jeszcze jestem. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Panie mecenasie moŜe pan zinterpretować art. 25a ustawy o samorządzie gminnym. 

Radca Prawny – Tomasz Kwiatkowski 

Przewodniczący nie udzielił mi głosu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Proszę panie mecenasie o udzielenie odpowiedzi. 

Radca Prawny – Tomasz Kwiatkowski 

Artykuł ten wyraźnie mówi, Ŝe radny nie bierze udziału w głosowaniu w radzie i w komisji. Póki 

co radny, którego dotyczy wniosek nie brał udziału w głosowaniu, w komisji , na powołanie 

Komisji Skrutacyjnej a kwestia czy weźmie udział w głosowaniu w radzie nie da się przewidzieć 

przed wynikiem głosowania, moŜna stwierdzić po. Natomiast nie moŜna usunąć radnego, w tym 

przewodniczącego na czas głosowania z rady. 

Radny – Ryszard Kordalski 

W takim układzie, jeśli pan Chętnicki wziął kartę do głosowania to weźmie udział w głosowaniu. 

To ja po proszę o interpelacje na piśmie, bo ja się będę odwoływał. W ogóle jak to jest, Ŝe nie 
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moŜna dyskutować nad punktem obrad sesji nadzwyczajnej. Na pierwszej sesji nadzwyczajnej pan 

Chętnicki czytał róŜne oświadczenia, wypowiadał się w róŜnych kwestiach, teraz nie moŜna zabrać 

głosu, skandal. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

PrzecieŜ cały czas pan mówi. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Chciałbym zabrać głos na temat punktu jedynego dzisiejszego w naszym porządku obrad. 

Szanowni radni. Dzisiejsza sesja nadzwyczajna jest konsekwencją , następstwem poprzedniej 

pierwszej sesji nadzwyczajnej, która dotyczyła tylko podjęcia uchwały o urlopie burmistrza. 

JednakŜe skutki lub raczej brak efektu, które powinny wynikać z podjęcia naszej uchwały 

powodują, Ŝe znowu się spotykamy. Dzisiejsza sesja dotyczy bezpośrednio przewodniczącego 

Chętnickiego. I w tym momencie nie jest istotna kwestia urlopu pani burmistrz, nie jest istotna 

kwestia prawna naszej uchwały, istotne jest, Ŝe przewodniczący nie wykonywał woli Rady Miasta, 

nie wykonywał zaleceń naszej uchwały. Dziś najwaŜniejsza jest ocena pracy pana 

przewodniczącego, efekty jego pracy, a raczej brak efektów pracy pana przewodniczącego. 

Ostatnia sesja uwaŜam szalała goryczą. Ja przypominam, Ŝe podjęta przez Radę Miasta ostatnia 

uchwała do dziś nie została zrealizowana przez pana przewodniczącego, chociaŜ powinna być, 

powinna wejść w Ŝycie z dniem jej podjęcia. Pan Chętnicki jako przewodniczący nie potrafił zająć 

odpowiedniego stanowiska w kwestii wykonania naszej uchwały, zachował się jak chłopiec 

bezradny, a nie jak przewodniczący Rady Miasta. Nie pierwszy raz z resztą. ChociaŜ prowadził 

sesję nadzwyczajną to nie głosował, co jest skandalem. Jest to po prostu ewenementem w skali 

kraju, uwaŜam. Jest to nie do przyjęcia przez przewodniczącego Rady Miasta. Przewodniczący nie 

zrealizował zaleceń Rady Miasta, nie zrealizował zaleceń wynikających z podjęcia uchwały. Jest to 

chyba pierwszy taki przypadek w naszej historii miasta. Przewodniczący zapomniał, Ŝe 

reprezentuje radnych i mieszkańców, a nie czyjeś prywatne interesy, zapomniał, Ŝe powinien być 

głosem społeczeństwa. Wychodzi na to, Ŝe przewodniczący doskonale moŜe się obejść bez Rady 

Miasta, bo do czego ona mu jest potrzebna, wystarczy mu do rządzenia, do szczęścia tylko pan 

mecenas i pani burmistrz. Wychodzi na to, Ŝe pasurpuje sobie prawo do jedynowładztwa pan 

przewodniczący, bo skoro sam pan decyduje za innych z powodzeniem mógłby pan być 

przynajmniej pierwszym sekretarzem, wtedy pańskie słowo byłoby prawne, ale nie dziś, ale nie te 

czasy. To nie wszystko proszę państwa. Przewodniczący uzurpował sobie kompetencje wojewody , 

osobiście juŜ na sesji podwaŜył naszą uchwałę co moŜe zrobić tylko wojewoda. Zapomniał pan, Ŝe 

jest pan jednym z radnych i nie wykonuje juŜ pan woli większości radnych. Zresztą nigdy pan tego 

nie robił. Wykonywał pan tylko polecenia i rozkazy pani burmistrz. Odczucie moje jest takie, Ŝe 
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zachowywał się pan jako kamerdyner , a nie jako przewodniczący Rady Miasta. Jak mógł pan 

powiedzieć, Ŝe nie wręczy pan karty urlopowej pani burmistrzowej. Pańska funkcja do tego 

zobowiązuje. NaleŜy stwierdzić, Ŝe nie przejawia pan Ŝadnej inicjatywy na sesjach. Odczytuje pan 

tylko pisma, które są Panu podsuwane, bez róŜnicy. Czy są to uchwały, czy jakieś obraźliwe 

paszkwile. Uwielbia pan na sesjach robić jakieś osobiste wycieczki , odczytywać jakieś 

oświadczenia, komentarze na tematy prywatne, osobiste i rodzinne. Uwielbia pan z racji swej 

funkcji poniŜać niektórych radnych, prawda. Tak się nie zachowuje Ŝaden prawdziwy męŜczyzna, a 

co dopiero przewodniczący Rady Miasta, proszę pana. Czy to znaczy, Ŝe pan nie wie czasem co 

pan mówi, co pan przekazuje. 

Bo czy ja komentuje prywatne Ŝycie pańskie, pańskie sprawy osobiste. Czy komentuje, Ŝe np. 

wykorzystuje pan swoją funkcję i załatwia podwyŜki dla przyszłej synowej. Ja nic nie komentuję  

i nic nie mówię. Przewodniczący teŜ od pewnego czasu nie przychodził na sesje, nie był na 

komisjach roboczych, nie był na uroczystej sesji w bibliotece, przewodniczący nie reprezentuje 

Rady Miasta na oficjalnych uroczystościach, do czego jest zobowiązany. W sumie od czego jest 

przewodniczący? Tylko od odczytywania poleceń pani burmistrz i od odczytywania róŜnych 

dokumentów czy moŜe tylko od pobierania diety. Swoją drogą zastanawiające jest czy za swoje 

nieobecności na sesjach przewodniczący potrąca sobie ustawowe 25% za kaŜdą nieobecność. Czy 

moŜe nawet do tych przepisów pan się nie stosuje.  

Pan przewodniczący teŜ opowiada, Ŝe od paru miesięcy ma przygotowaną rezygnację. Na dodatek 

czeka. 

Radna – Krystyna Karbowska 

Czy my musimy tego słuchać? 

Radny – Zdzisław Laskowski 

Trzeba przerwać to, bo to jest prywatna sprawa. 

Radna – Krystyna Karbowska 

My nie musimy tego wysłuchiwać. 

Radny – Ryszard Kordalski 

Dokończę. Ja się po prostu zastanawiam, czy przewodniczący ma prawo do sprawowania tej 

zaszczytnej funkcji, ale wiedząc, Ŝe głosowanie nad jego odwołaniem jest tajne to będą jakieś 

zakulisowe rozgrywki. Chce iść kosztem niektórych radnych, chce ich ośmieszyć, ale z korzyścią 

dla siebie, oczywiście. Ośmiu radnych podpisało się pod wnioskiem z całą świadomością wiedzieli 

co podpisują. I na nic nie zdadzą się wymówki typu podpisywałam się na masce samochodu i nie 

widziałam co podpisuje, jak to radna nie wie co podpisuje, radna reprezentująca swój okręg!  
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Proszę  państwa, jeśli ktoś z tej ósemki się wycofa to uwaŜam, Ŝe utraci resztę zaufania wyborców. 

TeŜ jedna moja koleŜanka radna się uŜalała, Ŝe zabierała głos na sesji i kiedyś gazety napisały. 

Zapewniam , Ŝe na pewno o nas gazety teraz napiszą. Ja wczoraj juŜ miałem telefony, dziennikarze 

wydzwaniali z pytaniem do mnie, kto z tej ósemki moŜe się wyłamać. Ja powiedziałem, Ŝe 

odpowiem po sesji. Szanowni państwo , koleŜanki i koledzy radni jeśli chcecie mieć jakiekolwiek 

szanse wyborcze to proszę głosujcie tak jak podpisywaliście. Panie Przewodniczący. Było by 

śmieszne, Ŝeby pan przewodniczący Chętnicki głosował sam na siebie. 

Proszę nie mówić panie przewodniczący, Ŝe są to zagrywki polityczne niektórych radnych. Jakie 

rozgrywki, jaka polityka , to jest tylko wyciągnięcie konsekwencji w stosunku do pańskich działań 

i zachowań. Ja osobiście z polityką nie mam nic wspólnego i mierzi mnie polityka w wykonaniu tej 

rady. Zapewniam pana, Ŝe nie kandyduję na następną kadencję. Zostawiam to innym, lepszym od 

siebie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Odpowiem tylko na jedno pytanie. Panie Kordalski na 2 sesjach nie byłem obecny, bo pracuje 

zawodowo, Ŝeby tacy jak pan mogli leŜeć spokojnie. Bo pan nie starał się nigdy o pracę, w ogóle 

zastanawiam się z czego pan Ŝyje. Ile pan ze swoich dochodów oddał podatku , z czego pan się 

utrzymuje, kto pana utrzymuje? 

Radny – Jerzy Szczepański 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado. Ja przyszedłem na nadzwyczajną sesję a nie na jakieś 

waśnie, spory. To jest powaŜne nasze spotkanie, ja nie przyszedłem na jakieś pogaduszki, to jest 

bardzo powaŜny temat, który mamy tutaj dokończyć. Jest porządek naszego posiedzenia. 

Szanowna Komisja Skrutacyjna przystępujemy do głosowania. 

 

Komisja Skrutacyjna przeprowadziła głosowanie tajne za pomocą kart do głosowania. 

 

Radni podchodząc kolejno do urny wrzucali swoje głosy: p. Strauss Adam, p. Mączkowski Jacek, 

p. Kordalski Ryszard, p. Łydziński Mieczysław, p. Karczyńska Lilia, p. Kłosowski Wojciech, 

p.Śmiechowska Alina, p. Kołakowska Irena, p. Makowski Roman, p. Osmański Jan, p. Szczepański 

Jerzy, p. Laskowski Zdzisław i p. Karbowska Krystyna .  Pan Grzegorz Chętnicki nie oddał głosu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki poprosił o dalsze prowadzenie sesji 

pana wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej p. Wojciecha Kłosowskiego. 
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- ogłoszenie wyników głosowania przez Komisję Skrutacyjną . 

 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej – Jerzy Szczepański  odczytał protokół Komisji 

Skrutacyjnej, stanowiący zał. Nr 6 do protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej – Wojciech Kłosowski stwierdził, iŜ Rada Miejska nie 

podjęła uchwały w sprawie odwołania pana Grzegorza Chętnickiego z funkcji Przewodniczącego 

Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim przy 4 głosach „za”,  8 głosach „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się” . 

Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

Dziękuję państwu za zaufanie. 

 

Ad. pkt. 5 

W sprawach róŜnych nikt z radnych nie zabierał głosu. 

 

Ad. pkt. 6 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – Grzegorz Chętnicki 

zamknął obrady L-tej sesji Rady Miejskiej. 

 

Sekretarz obrad:                                                                                  Przewodniczący 

                                                                                                            Rady Miejskiej 

 

(Lilia Karczyńska)                                                                             (Grzegorz Chętnicki) 


